
PODSUMOWANIE PRACY ZWIńZKU W ROKU 2013 

 

Posiedzenie ZarzŅdu poĞŅczone ze spotkaniem 

opĞatkowym 

Opole, 19 grudnia 2013r.  

Dodano:  27.12.2013 

  

 

 

W dniu 19 grudnia 2013r. odbyġo siŋ posiedzenie Zarzņdu 

poġņczone ze spotkaniem opġatkowym z przedstawicielami 

instytucji i organizacji ze Ţrodowiska rolniczego 

wojew·dztwa opolskiego oraz Ţlņskiego.  

Spotkanie rozpoczŋġo siŋ od zebrania Zarzņdu, gdzie 

om·wione zostaġy sprawy bieŮace Zwiazku, 

podsumowano rok 2013r, ustalono szczeg·ġy zebrania 

czġonk·w Zwiazku poġaczonego z balem w 2014r. w 

Zakopanem, wykreŢlono czġonk·w Zwiazku zalegajacych 

ze skġadkami czġonkowskimi. Prezes Zarzņdu Mariusz 

Olejnik przekazaġ informacje z Federacji o aktualnych 

problemach zwiazanych z funkcjonowaniem dzierŮawc·w 

rolnych oraz przedstawiġ symulacjŋ wyniku finansowego 

Zwiņzku.  



 

Po zebraniu Zarzņdu przybyli zaproszeni goŢcie. KaŮdy z 

uczestnik·w zabraġ gġos, podsumowaġ koŗczņcy siŋ rok 

oraz zġoŮyġ Ůyczenia na nadchodzņcy, po czym zebrani 

poġamali siŋ opġatkiem skġadajņc sobie Ůyczenia.  

 

GoŢļmi byli: 

- Herbert Czaja - Prezes Izby Rolniczej w Opolu 

- Adam Krupa - Z-ca Dyrektora Agencji NieruchomoŢci 

Rolnych OT Opole 

- Henryk Zamojski - Dyrektor Opolskiego OŢrodka 

Doradztwa Rolniczego w Ġosiowie 

- Henryk Tch·rzewski - Prezes Opolskiego Zwiņzku 

Rewizyjnego Rolniczych Sp·ġdzielni Produkcyjnych  

- Franciszek MiŢk·w - v-ce Prezes Opolskiego Zwiņzku 

Rewizyjnego Rolniczych Sp·ġdzielni Produkcyjnych  

- Wiesġaw Kryniewski - Dyrektor Departamentu Rolnictwa 

i Rozwoju Wsi, UMWO  

- Katarzyna KuraŢ- Kierownik Referatu Rolnictwa i 

Ġowiectwa, UMWO 

 

Z ramienia Zwiņzku uczestniczyli:  

- Mariusz Olejnik - Prezes Zarzņdu 

- Zdzisġaw Kownacki - v-ce Prezes Zarzņdu 

- Andrzej Widawski - czġonek Zarzņdu 

- Aleksander Materla - czġonek Zarzņdu 

- Henryk Bialik - Przewodniczņcy Komisji Rewizyjnej 

- Stanisġaw Grocholski - V-ce Prezes Zarzņdu Federacji, 

Czġonek OZP-DiWR. 

 

Do pobrania: podsumowanie roku 2013 

 

  

 

 

   

ƫYCZENIA ƏWIńTECZNE 

Dodano:  20.12.2013 

http://www.opolskizpr.pl/Podsumowanie%20roku%202013.pdf
http://www.opolskizpr.pl/Podsumowanie%20roku%202013.pdf
http://www.opolskizpr.pl/Podsumowanie%20roku%202013.pdf


  

 

šwiņt wypeġnionych radoŢciņ i miġoŢciņ,niosņcych spok·j i odpoczynek.  
Nowego Roku speġniajņcego wszelkie marzenia, pewġnego optymizmu, 
wiary, szczŋŢcia i powodzenia 
 
Ůyczy Zwiņzek Pracodawc·w-DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych w 
Opolu 

  

 

 

   

Walne Zgromadzenie Izby Rolniczej w Opolu  

Opole, 13 grudnia 2013r.  

Dodano:  16.12.2013 

  

 



 

W dniu 13 grudnia 2013r. odbyġo siŋ Walne Zgromadzenie 

Izby Rolniczej w Opolu. Na spotkaniu uchwalono budŮet 

na 2014r. oraz podsumowano dziaġanoŢļ Zarzņdu w 

2013r.Walne Zgromadzenie Izby Rolniczej w Opolu 

wysġuchaġo r·wnieŮ sprawozdaŗ z prac komisji 

budŮetowej i rewizyjnej. Jednym z waŮnych zadaŗ w 

przyszġym roku, bŋdzie rozpoczŋcie budowy nowej 

siedziby Izby Rolniczej.  

 

W czŋŢci oficjalnej spotkania uczestniczyġ m.in. 

Wicewojewoda Opolski Antoni Jastrzembski, Czġonek 

Zarzņdu Wojew·dztwa Opolskiego Antoni Konopka, 

Prezes Ludowego Klubu JeŬdzieckiego Andrzej Saġacki, 

dyrektorzy opolskich oddziaġ·w agencji rzņdowych, 

zwiņzk·w rolniczych oraz instytucji doradczych. Z 

ramienia Zwiņzku Pracodawc·w-DzierŮawc·w i 

WġaŢcicieli Rolnych wizņġ udziaġ Prezes Zarzņdu Mariusz 

Olejnik.  

 
ūr·dġo zdjŋļ 

  

 

 

   

Konferencja podsumowujŅca realizacjŔ Programu  

"Konsolidacja gospodarcza.."  

Pr·szk·w, 12.12.2013r.  

Dodano:  13.12.2013 

  W dniu 12.12.2013r.(tj. czwartek) w Pr·szkowie k. Opola 
odbyġa siŋ konferencja podsumowujņca realizacjŋ 

http://www.izbarolnicza.opole.pl/izba/public/article/fetcharticle/chapter/12/position/10/?menuu=3


programu "Konsolidacja gospodarcza towarowych 

producent·w rolnych woj. opolskiego" w latach 2010-2013. 

Spotkanie zostaġo zorganizowana przez Urzņd 

Marszaġkowski Wojew·dztwa Opolskiego, a 

wsp·ġorganizatorem spotkania byġ m.in. Zwiņzek 

Pracodawc·w-DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych w 

Opolu.  

 

W pierwszej czŋŢci spotkania gġos zabrali: Antoni Konopka 

- Czġonek Zarzņdu Wojew·dztwa Opolskiego, Mariusz 

Olejnik - Prezes Zwiņzku Pracodawc·w - DzierŮawc·w i 

WġaŢcicieli Rolnych w Opolu, Henryk Tch·rzewski - Prezes 

Opolskiego Zwiņzku Rolniczych Sp·ġdzielni 

Produkcyjnych w Opolu jak r·wnieŮ Zofia KrzyŮanowska 

- Radca Generalny w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi. Pani KrzyŮanowska aktualny stan prac nad 

ostatecznym ksztaġtem Wsp·lnej Polityki Rolnej na lata 

2014 - 2020 oraz najwaŮniejsze zmiany. 

 

W drugiej czŋŢci konferencji Iwona Korczak - Minister 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi, zaprezentowaġa stan 

zorganizowania siŋ producent·w rolnych w kraju oraz 

dziaġania wspierajņce i zachŋcajņce producent·w rolnych 

do zrzeszania siŋ w grupy producent·w rolnych 

przewidywane w nowej perspektywie finansowej w 

ramach PROW 2014 - 2020.  

 

Na zakoŗczenie konferencji odbyġa siŋ dyskusja na temat 

Konsolidacji gospodarczej ("Konsolidacja gospodarcza - 

daleka przyszġoŢļ, czy najbliŮsza koniecznoŢļ?") z 

udziaġem Zbigniewa Kaszuby - Prezesa Zarzņdu 

Zrzeszenia Producent·w Zb·Ů i Rzepaku ROLA w 

Czġuchowie, Roberta Czajki - Prezesa KROT-PLON Sp. z 

o.o. w Krotoszynie oraz Wiesġawa Grynia - Prezesa 

Zarzņdu Zamojskiego Towarzystwa Rolniczego.  

 

Zaproszeni goŢcie przedstawili zebranym doŢwiadczenia i 

osiņgniŋcia swoich grup. Ponadto zapowiedziano kolejne 

spotkania w celu wypracowania dalszej wsp·ġpracy. 

  

 

 

   

Walne Zgromadzenie czĞonk·w ELO 

Grecja- Ateny, 25 - 27.11.2013r.  



Dodano:  04.12.2013 

  

 

 

W dniach 25-27 listopada 2013r. w Atenach odbyġo siŋ 

Walne Zgromadzenie czġonk·w ELO (Europejska 

Organizacja WġaŢcicieli Ziemskich - kt·rej czġonkiem jest 

Federacja). W ramach Zgromadzenia zorganizowano m.in. 

spotkanie z Ministrem Rolnictwa i Ministerstwa 

šrodowiska, Warsztaty "Radzenie sobie w 

wyspecjalizowanym rolnictwie(wino. t ytoŗ, oliwa z oliwek 

i leŢnictwo)".  

 

WŢr·d przedstawicieli polskich organizacji rolniczych 

uczestniczyġ - Mariusz Olejnik, Wiceprzewodniczņcy Rady 

Federacji Zwiņzk·w Pracodawc·w-DzierŮawc·w i 

WġaŢcicieli Rolnych. 

  

 

 



   

Posiedzenie ZarzŅdu Federacji 

13 listopada 2013r.  

Dodano:  15.11.2013 

  

 

W dniu 13 listopada 2013r., w gmachu Ministerstwa 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi odbyġo siŋ posiedzenie Zarzņdu 

Federacji Zwiņzk·w Pracodawc·w-DzierŮawc·w i 

WġaŢcicieli Rolnych z udziaġem Prezes·w Zwiņzk·w 

Regionalnych.  

 

W posiedzeniu braġ udziaġ Mariusz Olejnik.  

  

 

 

   

Nie bŔdzie wsparcia funduszy wzajemnych 

Dodano:  06.11.2013 

  Copa-Cogeca rozmawiaġa o przyszġoŢci ubezpieczeŗ w 

rolnictwie. W sekretariacie tej europejskiej organizacji 

zrzeszajņcej zwiņzki, stowarzyszenia i izby rolnicze z 

udziaġem ekspert·w KRIR odbyġo siŋ posiedzenie grupy 

roboczej "Ubezpieczenia i kwestie spoġeczne w rolnictwie". 

 

Podczas paŬdziernikowego posiedzenia zostaġy om·wione 

takiej tematy jak: nowy zestaw instrument·w zarzņdzania 

ryzykiem w ramach WPR po roku 2013; dokument 

zawierajņcy wytyczne Komisji na temat wdraŮania 

instrument·w zarzņdzania ryzykiem w ramach reformy 

WPR po roku 2013; najnowsze informacje na temat 

instrument·w zarzņdzania ryzykiem w Polsce. Omawiano 

takŮe konsultacje otwarte w sprawie projektu 

rozporzņdzenia (UE) uznajņcego niekt·re kategorie 

pomocy w sektorze rolnictwa i leŢnictwa oraz na obszarach 

wiejskich za zgodne ze wsp·lnym rynkiem. Dyskutowano 

r·wnieŮ o opracowywaniu europejskiej polityki w zakresie 

kryzysowego zarzņdzania ryzykiem.  

 



Poruszono r·wnieŮ temat wdraŮania instrument·w 

zarzņdzania ryzykiem w ramach reformy WPR po roku 

2013. W ramach polityki rozwoju obszar·w wiejskich, 

instrumenty zarzņdzania ryzykiem wchodzņ w skġad 

wiŋkszej listy Ţrodk·w obejmujņcych w swoim zakresie: 

innowacje, rolnictwo oparte na wiedzy, restrukturyzacja 

gospodarstw rolnych/inwestycje/modernizacja, mġodzi 

rolnicy, drobni producenci rolni, zestaw narzŋdzi 

zarzņdzania ryzykiem, grupy/organizacje producenckie, 

pġatnoŢci rolno-Ţrodowiskowe, pġatnoŢci na rzecz klimatu, 

rolnictwo ekologiczne, leŢnictwo, obszary g·rskie, obszary 

z ograniczeniami naturalnymi i innymi okreŢlonymi 

ograniczeniami, wsp·ġpraca, dziaġalnoŢļ pozarolnicza, 

usġugi podstawowe i odnowa wsi, program LEADER 

wiŋkszy nacisk na pogġŋbienie ŢwiadomoŢci oraz inne 

dziaġania przygotowawcze w zakresie strategii. 

 

JeŢli chodzi o wykorzystanie instrument·w zarzņdzania 

ryzykiem, zaproponowano aby objŋġy one fundusze 

ubezpieczeniowe i wsp·lnego inwestowania, w 

odniesieniu do upraw i zjawisk pogodo wych, chor·b 

zwierzņt (co umoŮliwiaġoby wypġacenie maksymalnie 70% 

start z funduszu wsp·lnego inwestowania w przypadku 

spadku dochodu o powyŮej 30%).  

 
Artykuġ pochodzi ze strony Izby Rolniczej w Opolu 

  

 

 

   

Wyjazd studyjny na WielkopolskŔ 

16 - 17.10.2013r.  

Dodano:  18.10.2013 

  W dniach 16-17 paŬdziernika 2013r. odbyġ siŋ wyjazd 

studyjny na Wielkopolskŋ w ramach Programu 

"Konsolidacji gospodarczej towarowych producent·w 

rolnych wojew·dztwa opolskiego." 

Wyjazd miaġ na celu zapoznanie siŋ z doŢwiadczeniami 

wielkopolskich grup producent·w rolnych w ich 

wsp·lnym dziaġaniu - w zaopatrzeniu, skupie produkcji 

rolnej oraz przetw·rstwie. 

 
Zdjŋcia z wyjazdu dostŋpne w Galerii 

  

http://www.izbarolnicza.opole.pl/izba/public/article/open/id/448
http://dzierzawcy.opole.pl/wlk2013.html


 

   

Spotkanie ZarzŅdu ZwiŅzku 

11.10.2013r.  

Dodano:  17.10.2013 

  W dniu 11 paŬdziernika 2013r. odbyġo siŋ spotkanie 
Zarzņdu Zwiņzku. 

 

W programie:  

1. Sprawy bieŮņce Zwiņzku. 

2. Wyġņczenie z grona Czġonk·w Zwiņzku "LAS" Jarosġaw 

Lasecki. 

3. Podsumowanie wyjazdu szkoleniowego do 

Sandomierza i okolic. 

4. Analiza PROW na lata 2014 - 2020 - stanowisko Zwiņzku. 

5. Informacje o doŢwiadczeniach zwiņzanych z uprawņ soi 

- wnioski.  

6. Rozpatrzenie moŮliwoŢci utworzenia konsorcjum. 

7. Przygotowania do Balu DzierŮawcy. 

8. Wolne wnioski.  

  

 

 

   

DoƬynki Prezydenckie  

SpaĞa, 14- 15.09.2013r.  

Dodano:  19.09.2013 

  

 



W dniach 14-15 wrzeŢnia 2013 r. odbyġy siŋ DoŮynki 

Prezydenckie w Spale. Z ramienia Zwiņzku DzierŮawc·w 

w DoŮynkach uczestniczyġ Prezes Zarzņdu Mariusz 

Olejnik. Wojew·dztwo opolskie reprezentowane byġo 

takŮe przez Czġonka Zarzņdu Wojew·dztwa Opolskiego 

Antoniego Konopkŋ, Radnych Sejmiku oraz 

przedstawicieli instytucji okoġorolniczych.  

 
ūr·dġo zdjŋcia 

  

 

 

   

Posiedzenie ZarzŅdu Federacji 

20 sierpnia 2013r.  

Dodano:  21.08.2013 

  

 

W dniu 20 sierpnia 2013r. odbyġo siŋ posiedzenie Zarzņdu 

Federacji z udziaġem prezes·w zwiņzk·w regionalnych.  

 

W posiedzeniu braġ udziaġ Mariusz Olejnik.  

  

 

 

   

Aktualna sytuacja na rynku zb·Ƭ i rzepaku 

Dodano:  12.08.2013 

   

Do pobrania materiaġ Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi dotyczņcy aktualnej sytuacji na rynku zb·Ů i rzepaku 

Kliknij  

 

  

http://tvtomaszow.pl/program-do%C5%BCynek-prezydenckich-%E2%80%93-spa%C5%82-2013
http://www.opolskizpr.pl/Informacja%20mrirw%202013.pdf
http://www.opolskizpr.pl/Informacja%20mrirw%202013.pdf
http://www.opolskizpr.pl/Informacja%20mrirw%202013.pdf


 

 

 

   

LIST OTWARTY DO POLSKICH ZAKĝADČW 

TĝUSZCZOWYCH  

Dodano:  25.07.2013 

  PoniŮej LIST OTWARTY DO POLSKICH ZAKĠADĎW 
TĠUSZCZOWYCH przekazany przez Krajowe Zrzeszenie 

Producent·w Rzepaku i RoŢlin Biaġkowych. 

 

Warszawa, 24 lipca 2013r. 

List otwarty  

do Polskich Zakġad·w Tġuszczowych 

 

 

Krajowe Zrzeszenie Producent·w Rzepaku i RoŢlin 

Biaġkowych wyraŮa zaniepokojenie drastycznym 

spadkiem aktualnych cen rzepaku w kraju. Uprawa 

rzepaku staje siŋ nieopġacalna, w zwiņzku, z czym areaġ 

tegorocznych zasiew·w moŮe siŋ zmniejszyļ o poġowŋ. 

 

Jak co roku zbieramy informacje cenowe od zakġad·w 

tġuszczowych i wiŋkszych firm skupowych. Ceny rzepaku 

obecnie wahajņ siŋ od 1290 do 1463 zġ/t rzepaku 

technologicznego. Por·wnujņc je z rokiem ubiegġym, gdzie 

wynosiġy one w granicach od 1900 do 2160 zġ/t 

obserwujemy duŮy spadek cen o ponad 45 %. 

 

Analizujņc ceny najwiŋkszych zakġad·w tġuszczowych w 

Polsce z cenami na gieġdzie MATIF r·Ůnice w roku 2012 

wynosiġy od 10,44 euro* do 31,58 euro* (Ţrednio o 18,08 

euro*), w roku bieŮņcym r·Ůnica waha siŋ od 16,93 euro* do 

56,73 euro* (Ţrednio o 32 euro*). Tak wielka r·Ůnica miŋdzy 

cenņ MATIF a bieŮņcņ cenņ skupu rzepaku zdaniem 

KZPRiRB nie ma uzasadnienia. Jest groŬna i bŋdzie 

sygnaġem skġaniajņcym rolnik·w do znacznego 

ograniczenia powierzchni zasiewu. Biorņc pod uwagŋ 

aktualne ceny oleju - 3906 zġ, Ţruty rzepakowej - 1204 zġ i 

makuchy - 1227 zġ (Ŭr·dġo:Biuletyn nr.28/2013 "Rynek 

roŢlin oleistych" Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi.) 

ponownie podkreŢlamy, Ůe produkcja rzepaku staje siŋ 

nieopġacalna. 

 



Uprzejmie prosimy o rozwaŮenie moŮliwoŢci 

podwyŮszenia obecnych cen rzepaku, co znacznie 

przyczyni siŋ do stabilizacji tej branŮy na polskim rynku. 

 

W zaġņczeniu przesyġamy zestawienie cen skupu rzepaku 

za rok 2012 i bieŮņce zestawienie cen za rok 2013.  

 

Z powaŮaniem,  

Mariusz Olejnik  

Prezes Zarzņdu 

 

*Zestawienie cen skupu rzepaku w Polsce i Europie 

przygotowane przez KZPRiRB w oparciu o dane z 

zakġad·w tġuszczowych, firm skupowych i czġonk·w 

KZPRiRB z punkt·w skupu na dzieŗ 20,23,24.07.2012 i 22-

23.07.2013 r.  

  

 

 

   

W jakich warunkach ub·j z koniecznoƐci? 

Dodano:  25.07.2013 

  Rolnicy zgġaszali Ministerstwu Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
problemy zwiņzane z ubojem z koniecznoŢci zwierzņt 

gospodarskich, kopytnych. Pytania dotyczyġy miŋdzy 

innymi warunk·w w jakich ma siŋ odbywaļ taki ub·j oraz 

rzeŬni, kt·re przyjmowaġyby tusze zwierzŋce takiego 

pochodzenia. 

 

Ministerstwo odpowiada, Ůe wymagania weterynaryjne 

obowiņzujņce przy przeprowadzaniu uboju z koniecznoŢci 

zwierzņt gospodarskich kopytnych, w przypadku, gdy 

zwierzŋta te ulegġy wypadkowi (zġamaġy nogŋ, uszkodziġy 

krŋgosġup) lub zachorowaġy, uregulowane sņ szczeg·ġowo 

w przepisach Unii Europejskiej.  

Rolnicy zgġaszali r·wnieŮ trudnoŢci ze znalezieniem 

rzeŬni, kt·ra przyjŋġaby tusze pozyskane ze zwierzņt 

poddanych ubojowi z koniecznoŢci. Podsekretarz Stanu w 

MRiRW Tadeusz Nalewajk odpowiada, Ůe tej kwestii nie 

moŮna uregulowaļ przepisami prawa. Minister 

argumentuje, Ůe nie moŮna narzuciļ podmiotom 

gospodarczym, w tym wypadku wġaŢcicielom rzeŬni, 

obowiņzku przyjmowania takich tusz. 

"Byļ moŮe poprawa sytuacji nastņpi, kiedy w Unii 



Europejskiej zostanie zniesione organiczenie 

wprowadzania na rynek miŋsa pozyskanego z uboju z 

koniecznoŢci wyġņcznie do rynku krajowego danego 

paŗstwa czġonkowskiego. Obecnie na ukoŗczeniu sņ prace 

legislacyjne nad projektem rozporzņdzenia, kt·re dopuŢci 

wprowadzenie takiego miŋsa na rynek unijny, a nie tylko 

paŗstwa czġonkowskiego", przewiduje minister Nalewajk. 

Pewne zmiany mogņ zostaļ wprowadzone w tym zakresie 

w poġowie 2014. 

Ministerstwo odniosġo siŋ r·wnieŮ do problemu rzeŬni 

przewoŬnych. Projekt rozwiņzaŗ prawnych trafiġ do 

samorzņd·w rolniczych w 2010, jednak odzew byġ 

znikomy, dlatego ministerstwo zawiesiġo pracŋ nad 

uregulowaniem tych kwestii. Resort powoġuje siŋ r·wnieŮ 

na modele Unii Europejskiej, gdzie funkcjonowanie rzeŬni 

przewoŬnych jest rzadkoŢciņ. JeŢli jednak zapotrzebowanie 

bŋdzie realne, ministerstwo rozwaŮy wprowadzenie 

odpowiednich regulacji prawnych w ustawie O 

produktach pochodzenia zwierzŋcego. 

 

Artykuġ pochodzi ze strony Izby Rolniczej w Opolu 

  

 

 

   

Posiedzenie ZarzŅdu Federacji 

18 lipca 2013r.  

Dodano:  22.07.2013 

  

 

W dniu 18 lipca 2013r. w Warszawie w gmachu MRiRW 

odbyġo siŋ posiedzenie zarzņdu Federacji. Uczestniczyli w 

nim: Krzysztof Jurgiel, przewodniczņcy sejmowej Komisji 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Leszek Korzeniowski, 

wiceprzewodniczņcy sejmowej Komisji Rolnictwa i 

Rozwoju Wsi, Stanisġaw Kalemba, minister rolnictwa, Zofia 

KrzyŮanowska, dyrektor generalna w MRiRW, Zbigniew 

Abramowicz, dyrektor Departamentu Gospodarowania 

Ziemiņ w MRiRW, Leszek šwiŋtochowski, prezes Agencji 

NieruchomoŢci Rolnych, Anna Zajņc-Plezia, zastŋpca 

dyrektora Zespoġu Gospodarowania Zasobem w ANR, 

GraŮyna Werczyŗska, dyrektor ds. inwestycji rolniczych w 

http://www.izbarolnicza.opole.pl/izba/public/article/open/id/401


ARiMR, Franciszek Kadzik, dyrektor Departamentu 

Dziaġaŗ Spoġecznych ARiMR oraz Michaġ Rybarczyk, 

zastŋpca dyrektora Departamentu PġatnoŢci BezpoŢrednich 

w ARiMR. Rozmawiano o problemach dzierŮawc·w 

spowodowanych wdraŮaniem ustawy z 16 wrzeŢnia 2011 

r., czyli o koniecznoŢci przekazywania 30 proc. ziemi z 

dzierŮawionych gospodarstw do Zasobu WRSP, wysokich 

czynszach dzierŮawnych, wywġaszczeniach, przypadkach 

niewġaŢciwie przeprowadzonych przetarg·w 

ograniczonych i braku moŮliwoŢci uczestniczenia w nich 

byġych pracownik·w PGR.  

 

W posiedzeniu braġ udziaġ Mariusz Olejnik.  

  

 

 

   

Posiedzenie PDOiR  

ĝosi·w, 8 lipca 2013r. 

Dodano:  09.07.2013 

  W dniu 8 lipca br. odbyġo siŋ posiedzenie Wojew·dzkiego 
Zespoġu Porejestrowego DoŢwiadczalnictwa 

Odmianowego i Rolniczego. Podczas spotkania om·wiono 

przebieg Konferencji z okazji XV -lecia PDOiR, 

zweryfikowano plan wojew·dzkiego PDOiR, zwġaszcza w 

zakresie doŢwiadczeŗ agrotechnicznych zb·Ů ozimych i 

rzepaku ozimego, a takŮe dobrano odmiany zb·Ů ozimych 

do doŢwiadczeŗ. 

 

W posiedzeniu uczestniczyġ Mariusz Olejnik.  

  

 

 

   

Spotkanie dot. obowiŅzku szacowania emisji gaz·w 

cieplarnianych (GHG)  

Warszawa, 4 lipca 2013r.  

Dodano:  08.07.2013 



  W dniu 4 lipca br. w siedzibie Krajowej Izby Biopaliw w 

Warszawie odbyġo siŋ spotkanie majņce na celu 

przygotowanie podmiot·w uczestniczņcych w produkcji 

biopaliw do wypeġniania ustawowych obowiņzk·w 

szacowania emisji gaz·w cieplarnianych (GHG). Spotkanie 

poprowadziġ prof. Antoni Faber, pracownik naukowy 

Instytutu Uprawy NawoŮenia i Gleboznawstwa w 

Puġawach oraz firmy doradczej Bio-Energia, udzielajņcej 

wsparcia w wypeġnianiu wymog·w. W spotkaniu udziaġ 

wziŋli wytw·rcy biokomponent·w, dostawcy surowca, 

certyfikatorzy i naukowcy.  

 

W trakcie spotkania om·wiono zar·wno dziaġania 

konieczne do podjŋcia w trybie pilnym w zwiņzku z 

wymogiem ograniczenia emisji o co najmniej 35% od 1 

kwietnia 2013 r., ale takŮe aktywnoŢci warte rozwaŮenia w 

zwiņzku z koniecznoŢciņ ograniczenia emisji o co najmniej 

50% od 01 stycznia 2017 r. Wymogi te dotyczņ dostawc·w 

surowca, ale przede wszystkim producent·w biopaliw i 

biokomponent·w, czy innych podmiot·w 

wprowadzajņcych te produkty na rynek.  

 

W spotkaniu uczestniczyġ Mariusz Olejnik.  

 

Caġy artykuġ - strona Krajowej Izby Biopaliw  

  

 

 

   

Spotkanie ZespoĞu oraz Grupy Konsultacyjnej ds upraw 

polowych  

Warszawa, 2 lipca 2013r.  

Dodano:  08.07.2013 

  W dniu 2 lipca br. odbyġo siŋ spotkanie Zespoġu oraz Grupy 
Konsultacyjnej ds upraw polowych. Podczas spotkania 

om·wiona zostaġa sytuacja na krajowym i unijnym rynku 

zb·Ů i roŢlin oleistych oraz kierunki zmian WPR w tym 

sektorze na lata 2014-2020.  

 

Z ramienia Federacji w spotkaniu uczestniczyġ Mariusz 

Olejnik.  

  

http://www.kib.pl/index.php?option=com_content&view=article&id=507%3Aobowizek-szacowania-emisji-gazow-cieplarnianych-ghg-w-cyklu-ycia-produkcji-biopaliw-wyzwania-i-moliwe-rozwizania&catid=35%3Aaktualnoci&Itemid=54&lang=pl


 

   

XV-lecie realizacji Porejestrowego DoƐwiadczalnictwa 

Odmianowego i Rolniczego oraz rekomendacji odmian 

w Polsce  

Dodano:  08.07.2013 

  

 

 

W dniach 27-28 czerwca 2013 roku w Jarnoġt·wku i 

Gġubczycach, na terenie wojew·dztwa opolskiego, odbyġa 

siŋ Krajowa Konferencja z okazji XV-lecia realizacji 

porejestrowego doŢwiadczalnictwa odmianowego i 

rolniczego (PDOiR) oraz rekomendacji odmian w Polsce. 

 

Konferencja zostaġa zorganizowana przez Centralny 

OŢrodek Badania Odmian RoŢlin Uprawnych w Sġupi 

Wielkiej, pod honorowym patronatem: Pana Stanisġawa 

Kalemby - Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Pana J·zefa 

Sebesty - Marszaġka Wojew·dztwa Opolskiego oraz Pana 

Ryszarda Wilczyŗskiego - Wojewody Opolskiego.  

 

Celem konferencji byġo podsumowanie funkcjonowania 

systemu PDOiR oraz rekomedacji odmian w minionym 

piŋtnastoleciu, om·wienie aktualnego stanu realizacji 

PDOiR i dyskusja nad dalszym utrwalaniem i 



umacnianiem systemu, z uwzglŋdnieniem 

przewidywanych kieruk·w zmian w systemach badaŗ i 

rekomendacji odmian na poziomie wsp·lnotowym.  

 

W Konferencji uczestniczyġ Mariusz Olejnik - Prezes 

Zarzņdu Zwiņzku.  

 

Caġy artykuġ oraz wiŋcej zdjŋļ - strona COBORU 

  

 

 

   

Posiedzenie Rady Federacji  

25 czerwca 2013r.  

Dodano:  08.07.2013 

  

 

W dniu 25 czerwca w gospodarstwie rolnym sp·ġki Top-

Farms w Goli (woj. wielkopolskie) odbyġo siŋ posiedzenie 

rady Federacji. Jej czġonkowie przyjŋli sprawozdanie 

finansowe zarzņdu za 2012 r., sprawozdanie komisji 

rewizyjnej za 2012 r. i udzielili zarzņdowi Federacji 

absolutorium za 2012 r. Nastŋpnie przyjŋto preliminarz na 

2013 r. Czġonkowie rady Federacji spotkali siŋ teŮ z Annņ 

Zajņc-Pleziņ, zastŋpcņ dyrektora Zespoġu Gospodarowania 

Zasobem ANR w Warszawie. Rozmawiali o sprawach, 

kt·re dezorganizujņ codziennņ pracŋ dzierŮawc·w 

rolnych, gġ·wnie o wyġņczeniach 30 proc. uŮytk·w rolnych 

z dobrze prosperujņcych gospodarstw rolnych.  

 

W posiedzeniu braġ udziaġ Mariusz Olejnik- 

Wiceprzewodniczņcy Rady Federacji.  

  

 

 

   

http://www.coboru.pl/Polska/Wydarzenia/2013/20130627.aspx


Konferencja rolnicza  

Kalsk, 21 czerwca 2013r.  

Dodano:  24.06.2013 

  W dniu 21 czerwca w Lubuskim OŢrodku Doradztwa 
Rolniczego w Kalsku Lubuska Izba Rolnicza wsp·lnie z 

Lubuskim Zwiņzkiem Rolnik·w zorganizowaġa "Rolniczņ 

biesiadŋ przy grillu", kt·rņ poprzedziġa konferencja 

rolnicza z udziaġem przedstawicieli instytucji 

okoġorolniczych i lubuskich rolnik·w. 

 

Z ramienia OZP-DiWR w konferencji uczestniczyġ Prezes 

Mariusz Olejnik.  

  

 

 

   

Konferencja -  Opolagra  

KamieŻ ƏlŅski, 14 czerwca 2013r. 

Dodano:  24.06.2013 

  W dniu 14 czerwca 2013r. podczas targ·w Opolagry w 
Kamieniu šlņskim odbyġa siŋ konferecja "PrzyszġoŢļ 

towarowych gospodarstw rolnych - aspekty prawne i 

gospodarcze". Spotkanie zorganizowaġa redakcja 

miesiŋcznika "Rolnik DzierŮawca".  

 

Tematyka spotkania: 

1. "Gospodarka gruntami Skarbu Paŗstwa w kontekŢcie 

obecnych i przyszġych uregulowaŗ prawnych" - Zbigniew 

Abramowicz, dyrektor Departamentu Gospodarki Ziemiņ 

w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi.  

2. "Zasady i finansowanie Wsp·lnej Polityki Rolnej w latach 

2014 - 2020" - Waldemar Guba, zastŋpca dyrektora 

Departamentu Unii  Europejskiej i Wsp·ġpracy 

Miŋdzynarodowej w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi. 

3. "Konsolidacja gospodarcza towarowych producent·w 

rolnych na przykġadzie dziaġaŗ podejmowanych w woj. 

opolskim" - Antoni Konopka, czġonek Zarzņdu 

Wojew·dztwa Opolskiego oraz Mariusz Olejnik, prezes 

Zwiņzku Pracodawc·w - DzierŮawc·w i WġaŢcicieli 

Rolnych w Opolu.  



  

 

 

   

XVII Dni Pola BASF Polska w PŅgowie  

Gospodarstwo Rolno - Nasienne PAGRO, 12 czerwca 

2013r.  

Dodano:  24.06.2013 

  W dniu 12 czerwca 2013r. w Gospodarstwie Rolno-

Nasiennym PAGRO w Pņgowie k. Namysġowa odbyġy siŋ 

XVII Dni Pola BASF. Podczas spotkania prezentowane byġy 

nowoŢci z zakresu agrotechniki i system·w ochrony roŢlin. 

 

W Dniach Pola uczestniczyġ Prezes OZP-DiWR Mar iusz 

Olejnik.  

  

 

 

   

Europejski DzieŻ Rzepaku EURO RAPS 2013 

ĝosi·w, 23 maja 2013r. 

Dodano:  27.05.2013 

  

 



Opolski OŢrodek Doradztwa Rolniczego w Ġosiowie wsp·lnie z 

Krajowym Zrzeszeniem Producent·w Rzepaku i RoŢlin 

Biaġkowych oraz Urzŋdem Marszaġkowskim Wojew·dztwa 

Opolskiego w dniu 23 maja 2013 roku zorganizowaġ 

przedsiŋwziŋcie pn. Europejski Dzieŗ Rzepaku EURO RAPS 

2013.  

Gġ·wnym celem konferencji byġo wymiana wiedzy i 

doŢwiadczeŗ pomiŋdzy producentami roŢlin oleistych i 

biaġkowych z kraju i zagranicy (Litwa, Czechy, Francja, Niemcy, 

Polska). 

Uczestnicy konferencji zapoznali siŋ z informacjami nt. zmian 

dotyczņcych Wsp·lnej Polityki Rolnej w latach 2014-2020, 

uwarunkowaŗ produkcji i obrotu roŢlin strņczkowych w 

warunkach polskich oraz moŮliwoŢci zarzņdzania ryzykiem 

cenowym pġod·w rolnych. 

Po konferencji odbyġa siŋ Debata Europejska, kt·rej tematem 

przewodnim byġy roŢliny oleiste i biaġkowe jako waŮny czynnik 

zapewnienia bior·ŮnorodnoŢci w Ţwietle zaġoŮeŗ WPR 2014-

2020. Uczestnicy debaty wsp·lnie wypracowali siedem 

postulat·w. Po zakoŗczeniu Debaty Europejskiej uczestnicy 

mieli moŮliwoŢļ zwiedzania pola doŢwiadczalnego OODR pod 

kierunkiem specjalist·w OODR na co dzieŗ zajmujņcych siŋ 

doŢwiadczalnictwem. Opr·cz doradc·w na polu obecni byli 

przedstawiciele firm nasiennych, chemicznych i nawozowych, 

kt·rych Ţrodki produkcji sņ wykorzystywane w demonstracjach. 

Na zakoŗczenie dnia odbyġa siŋ Konferencja Prasowa 

podsumowujņca caġe przedsiŋwziŋcie. Prezes Zarzņdu 

Krajowego Zrzeszenia Producent·w Rzepaku i RoŢlin 

Biaġkowych zaznaczyġ, Ůe istnieje potrzeba organizacji krajowych 

i miŋdzynarodowych spotkaŗ przedstawicieli sektora rzepaku, 

tak by mogli oni wypracowywaļ wsp·lne argumenty i wnioski 

dotyczņce rynku roŢlin oleistych. 

Przy tak waŮnej imprezie nie mogġo r·wnieŮ zabraknņļ atrakcji. 

Na zakoŗczenie Europejskiego Dnia Rzepaku odbyġ siŋ Pokaz 

Uġaŗski zorganizowany przez 19 Puġk Uġan·w Woġyŗskich z 

Opolszczyzny.  

 

Wnioski z debaty:  

1. NaleŮy wspieraļ rozw·j produkcji roŢlin biaġkowych, kt·re 

majņ pozytywny wpġyw na Ţrodowisko i mogņ pom·c rozwiņzaļ 

deficyt biaġkowy w UE. Wsparcie naleŮy realizowaļ poprzez 

finansowanie program·w badawczychi realizacjŋ cel·w 

WPR.Potrzebna jest koordynacja program·w promocji produkcji 

roŢlin biaġkowych poszczeg·lnych kraj·w UE oraz opracowanie 

jednego wsp·lnego programu. 

2. 70% zbior·w nasion rzepaku w UE przeznaczane sņ na 

produkcjŋ biopaliw. Obecny program ILUC stanowi zagroŮenie 

dla produkcji biopaliw, nie powinno siŋ wprowadzaļ ILUC 

zanim nie zostanie on sprawdzony naukowo. Nie powinno siŋ 

stosowaļ 5% ograniczeŗ dla Pierwszej generacji biopaliw i 

wielokrotnie zliczaļ odpad·w i zawiesin takich jak zuŮyty olej 



spoŮywczy. 

3. Konieczny jest szybki rozw·j lokalnego towarowego rynku 

terminowego w rolnictwie, jako instrumentu zarzadzania 

ryzykiem oraz maksymalizacja dochod·w w rolnictwie. 

4. Zr·wnowaŮony rozw·j ma wpġyw na rynek 

biomasy/biopaliw w Europie ze wzglŋdu na dyrektywŋ 

dotyczņcņ energii odnawialnej (RED). Rzepak i roŢliny biaġkowe 

w pġodozmianie majņ pozytywny wpġyw na bior·ŮnorodnoŢļ na 

terenach uprawnych.  

5. NaleŮy staġe wspieraļ certyfikacjŋ zr·wnowaŮonego rozwoju. 

"Potwierdzony" zr·wnowaŮony rozw·j ma miejsce dla 

olbrzymiej iloŢci nasion rzepaku w Europie (np. certyfikaty RED 

w Niemczech obejmujŋ prawie 95% zbior·w rzepaku). 

6. Do ġaŗcucha wartoŢci rzepaku naleŮy zaliczyļ glicerynŋ, biaġko 

i jego pochodne wytwarzanie w krajach Unii Europejskiej. 

NaleŮy propagowaļ wiŋksze wykorzystanie biaġka roŢlinnego 

pochodzņcego z rzepaku w hodowli zwierzņt. 

7. Istnieje potrzeba organizacji krajowych i miŋdzynarodowych 

efektywnych spotkaŗ przedstawicieli z organizacji sektora 

rzepaku, majņcych na celu wypracowanie wsp·lnych 

argument·w oraz wniosk·w dotyczņcych rynku roŢlin oleistych 

i ich wykorzystania w projektach innowacyjnych i 

klimatycznych.  

 

ūr·dġo artykuġu 

 

Fotorelacja z Debaty Europejskiej 

Fotorelacja z Konferencji prasowej 

Fotorelacja ze zwiedzania pola doŢwiadczalnego OODR Ġosi·w 

 

Partnerem rolniczym EURO RAPS 2013 byġ Zwiņzek 

Pracodawc·w-DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych w Opolu. 

  

 

 

   

Posiedzenie ZarzŅdu Federacji 

22 maja 2013r.  

Dodano:  27.05.2013 

  

 

http://www.oodr.pl/informacja.php?id=2013-05-26_10:46:32&kategoria=region&dzial=aktualnosci&on=tak&podkategoria=brak.gif
http://www.oodr.pl/galeria.php?dzial=aktualnosci&on=tak&action=euroraps-2013-debata-europejska
http://www.oodr.pl/galeria.php?dzial=aktualnosci&on=tak&action=euroraps-2013-konferencja-prasowa
http://www.oodr.pl/galeria.php?dzial=aktualnosci&on=tak&action=euroraps-2013-pole-doswiadczalne-oodr


W dniu 22 maja w Warszawie odbyġo siŋ posiedzenie 

zarzņdu Federacji, podczas kt·rego om·wiono przebieg 

konferencji "WielofunkcyjnoŢļ rolniczego krajobrazu". 

Drugim punktem obrad byġy merytoryczne sprawozdania: 

Zygmunta Jodko, wiceprezesa zarzņdu Federacji z 

czteroletniego uczestnictwa (jako czġonek) w Funduszu 

Promocji Miŋsa Woġowego i Tadeusza Michasia, czġonka 

rady Federacji, kt·ry peġniġ funkcjŋ przewodniczņcego 

Funduszu Promocji Ryb. Po otrzymaniu formularzy 

zgġoszeniowych wypeġnionych przez czġonk·w Federacji 

na kandydat·w do: Funduszu Promocji Mleka, Funduszu 

Promocji Miŋsa Wieprzowego, Miŋsa Woġowego, Miŋsa 

Koŗskiego, Miŋsa Owczego, Miŋsa Drobiowego, Funduszu 

Promocji Ziarna Zb·Ů i Przetwor·w ZboŮowych, Funduszu 

Promocji Owoc·w i Warzyw oraz Funduszu Promocji Ryb, 

Federacja przekaŮe je do MRiRW i rozpocznie siŋ 

procedura wyboru kandydat·w do fundusz·w. 

Z ramienia opolskiego Zwiņzku uczestniczyġ Pan Stanisġaw 

Grocholski - 

v-ce Prezes Zarzņdu Federacji, czġonek OZP-DiWR.  

  

 

 

   

Walne Zebranie CzĞonk·w ZwiŅzku  

Olszowa, 22 maja 2013r.  

Dodano:  24.05.2013 

  

 



 

W dniu 22 maja 2013r. w Olszowej k/Strzelec Opolskich 

odbyġo siŋ Zwyczajne Walne Zebranie Czġonk·w Zwiņzku 

Pracodawc·w DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych w 

Opolu. Zebranie miaġo charakter podsumowania 

dziaġalnoŢci Zwiņzku w 2012 roku.  

  

 

 

   

Europejski Kongres Gospodarczy 2013  

Katowice, 13 - 15 maja 2013r.  

Dodano:  16.05.2013 

  W dniach 13-15 maja 2013r. w Katowicach odbyġ siŋ 

Europejski Kongres Gospodarczy 2013. Skġadaġ siŋ on z 

cyklu debat i spotkaŗ, kt·re obejmowaġy najbardziej istotne 

kwestie dla rozwoju gospodarczego i spoġecznego Europy. 

W blisko stu sesjach wziŋġo udziaġ kilkuset panelist·w, a 

takŮe komisarze unijnii, premierzy paŗstw europejskich i 

przedstawiciele polskiego rzņdu. Byġo to spotkanie 

najwaŮniejszych postaci Ţwiata polityki, biznesu, nauki i 

ekonomii.  

 

W dniu 14 maja 2013 odbyġ siŋ panel: Rozw·j wsi czy 

wspieranie rolnictwa? Uczestniczyli w nim: Jan Krzysztof 

Ardanowski - Poseġ na Sejm RP, Mirosġaw Drygas - Instytur 

Rozwoju Wsi i Rolnictwa, Polska Akademia Nauk, 

Waldemar Guba - Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

Radosġaw Iwaŗski - Redaktor Naczelny, Farmer, Mirosġaw 

Leszczyŗski - Dyrektor Generalny, Prezes Zarzņdu, John 

Deere Polska, Zenon Pokojski - Czġonek Zarzņdu, Grupa 

Azoty Zakġady Azotowe Puġawy SA, Marek Zag·rski - 

Prezes, Europejski Fundusz Rozwoju Wsi Polskiej. 

 



W Kongresie uczestniczyli: Mariusz Olejnik oraz Piotr 

Nowicki.  

  

 

 

   

Konferencja pt. "WielofunkcyjnoƐĹ rolniczego 

krajobrazu"  

Warszawa, 13 maja 2013r.  

Dodano:  16.05.2013 

  W dniu 13 maja 2013r. w Warszawie z inicjatywy 

Europejskiej Organizacji WġaŢcicieli Ziemskich ELO oraz 

firmy SYNGENTA przy wsp·ġudziale Federacji Zwiņzk·w 

Pracodawc·w-DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych odbyġa 

siŋ Konferencja pt. "WielofunkcyjnoŢļ rolniczego 

krajobrazu".  

Celem Konferencji byġo stworzenie moŮliwoŢci dialogu 

miŋdzy politykami, naukowcami, rolnikami, organizacjami 

pozarzņdowymi i przemysġem na temat praktycznych 

aspekt·w wdraŮania cel·w WPR w obszarze zazielenienia. 

Z ramiania opolskiego Zwiņzku w Konferencji uczestniczyġ 

Mariusz Olejnik.  

  

 

 

   

Spotkanie czterech zwiŅzk·w dzierƬawc·w  

GĞucholazy, 7 maja 2013r. 

Dodano:  15.05.2013 

  W dniu 7 maja 2013r. w Gġuchoġazach z inicjatywy 
Mariusza Olejnika - Prezesa Zarzņdu Zwiņzku 

Pracodawc·w- DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych w 

Opolu oraz Mirosġawa Kaszkura - Prezesa Zarzņdu 

DolnoŢlņskiego Zwiņzku DzierŮawc·w i WġaŢcicieli 

NieruchomoŢci Rolnych we Wrocġawiu odbyġo siŋ 

spotkanie przedstawicieli czterech zwiņzk·w dzierŮawc·w 

z wojew·dztw: opolskiego, dolnoŢlņskiego, lubuskiego i 



Ţlņskiego. 

Spotkanie rozpoczŋġo siŋ od przekazania informacji przez 

przedstawicieli w/w Zwiņzk·w o aktualnych sprawach i 

problemach nurtujņcych czġonk·w. Nastŋpnie rozpoczŋġa 

siŋ dyskusja nad przyszġoŢciņ funkcjonowania zwiņzk·w 

dzierŮawc·w, jak i Federacji w Ţwietle nowych wyzwaŗ, 

dotyczņcych chociaŮby nowych zasad wypġat WPR na lata 

2014-2020. W wyniku dyskusji padaġy stwierdzenia, 

wnioski, sugestie o koniecznoŢci stworzenia nowej formuġy 

funkcjonowania Federacji oraz czġonk·w Federacji, 

poszerzeniu zwiņzk·w o wiŋkszych rolnik·w, bliskiej 

wsp·ġpracy z krajowymi organizacjami tych branŮ, kt·rych 

produkcjņ zajmujņ siŋ dzierŮawcy oraz o poprawie polityki 

informacyjnej.  

  

 

 

   

Walne Zebranie CzĞonk·w ZwiŅzku 

Olszowa, 22 maja 2013r.  

Dodano:  13.05.2013 

  W dniu 22 maja 2013r. w siedzibie firmy AGROCENTRUM 

Sp. z o.o. w Olszowej k/Strzelec Opolskich odbŋdzie siŋ 

Walne Zebranie Czġonk·w Zwiņzku.  

 

Czġonk·w Zwiņzku serdecznie zapraszamy.  

  

 

 

   

Spotkanie dot. moƬliwoƐci uprawy soi  

Opole, 8 maja 2013r.  

Dodano:  10.05.2013 

  W dniu 8 maja 2013r. odbyġo siŋ spotkanie organizacji 
rolniczych wojew·dztwa opolskiego z Czġonkiem Zarzņdu 

woj. opolskiego Panem Antonim Konopkņ na temat 

moŮliwoŢci uprawy soi na terenie woj. opolskiego w 



Ţwietle uzyskanych wynik·w doŢwiadczeŗ w uprawie soi 

prowadzonych w ramach Porejestrowego 

DoŢwiadczalnictwa Odmianowego i Rolniczego. 

 

W spotkaniu uczestniczyli:  

1) Antoni Konopka  

2) Mariusz Olejnik - Zwiņzek Pracodawc·w-DzierŮawc·w 

i WġaŢcicieli Rolnych w Opolu  

3) Henryk Tch·rzewski - Opolski Zwiņzek Rewizyjny 

Rolniczych Sp·ġdzielni Produkcyjnych 

4) Franciszek MiŢk·w - Opolski Zwiņzek Rewizyjny 

Rolniczych Sp·ġdzielni Produkcyjnych 

5) Katarzyna KuraŢ - Urzņd Marszaġkowski Wojew·dztwa 

Opolskiego 

6) Wiesġaw Kryniewski - Urzņd Marszaġkowski 

Wojew·dztwa Opolskiego 

7) Andrzej Sieradzki - Wojew·dzki Zwiņzek Producent·w 

Drobiu  

8) Agnieszka Grel - Wojew·dzki Zwiņzek Producent·w 

Drobiu  

9) Grzegorz Kŋdzior - sp·ġdzielca, producent drobiu 

 

Podczas dyskusji wszyscy uczestnicy spotkania podkreŢlili 

zalety soi i koniecznoŢļ kontynuowania doŢwiadczeŗ z sojņ 

w naszym regionie, jednakŮe zwracali r·wnieŮ uwagŋ na 

brak opġacalnoŢci produkcji soi i brak rynku zbytu. Mariusz 

Olejnik przekazaġ informacjŋ, Ůe rzņd realizuje program 

"Ulepszanie krajowych Ŭr·deġ biaġka roŢlinnego, ich 

produkcji, systemu obrotu i wykorzystania w paszach". 

PodkreŢliġ r·wnieŮ, Ůe Krajowe Zrzeszenie Producent·w 

Rzepaku i RoŢlin Biaġkowych w ubiegġym roku 

wnioskowaġo o wġņczenie do dopġat produkcji roŢlin 

strņczkowych w tym soi, co zostaġo zaakceptowane przez 

Ministerstwo Rolnictwa.  

Podczas dyskusji przewijaġy siŋ nastŋpujņce wnioski: 

1) Istnieje moŮliwoŢļ realizacji w ramach PROW 

regionalnej polityki rolnej - doŢwiadczenie polowe z 

produkcji soi sņ dobrym tego poczņtkiem, 

2) NaleŮy zorganizowaļ spotkania z uczestnikami caġego 

ġaŗcucha ŮywnoŢciowego soi, tj. sp·ġdzielniami, kt·re majņ 

doŢwiadczenia  

z jej produkcjņ, producentami drobiu, trzody - odbiorcami 

pasz, zakġadami tġuszczowymi (np. Bielmar, 

Agrocentr um), 

3) Wystŋpuje koniecznoŢļ corocznej kalkulacji koszt·w 

produkcji soi przez oŢrodki doradztwa rolniczego. 

Na tym spotkanie zakoŗczono. 

  

 



 

   

Europejski DzieŻ Rzepaku 2013  

ĝosi·w, 23 maja 2013r. 

Dodano:  10.05.2013 

  W imieniu organizator·w serdecznie zapraszamy na 

Europejski Dzieŗ Rzepaku, 

kt·ry odbŋdzie siŋ w dniu 23 maja 2013 r. w Ġosiowie  

 

 

Program: 

 

09.30 - 10.00 

Rejestracja uczestnik·w 

 

10.00 - 10.15 

Uroczyste otwarcie i przywitanie goŢci 

 

10.15 -12.15 

Konferencja  

"Zmiany dotyczņce WPR 2014 - 2020"- dr inŮ. Zofia 

KrzyŮanowska - Radca Generalny Ministerstwo Rolnictwa 

i Rozwoju Wsi,  

"Uwarunkowania produkcji i obrotu nasion roŢlin 

strņczkowych w Polsce"- dr hab. Michaġ Jerzak , prof. 

nadzw. Uniwersytetu Przyrodnicz ego w Poznaniu, 

"Rynki terminowe jako narzŋdzie zarzņdzania ryzykiem 

cenowym pġod·w rolnych"- Renaud de Kerpoisson - Prezes 

ODA Polska Sp. z o.o. 

 

12.15 -13.45 

Debata Europejska "RoŢliny oleiste i biaġkowe jako waŮny 

czynnik zapewnienia bior·ŮnorodnoŢci w Ţwietle zaġoŮeŗ 

WPR 2014 - 2020" 

Uczestnicy debaty - przedstawiciele europejskich 

organizacji rolniczych m.in.: EOA,KZPRiRB - Polska, FOP - 

Francja, UFOP - Niemcy, SPZO - Czechy 

Moderator: Karol Bujoczek - Redaktor Naczelny Top Agrar 

Polska 

 

13.45 

Prezentacja p·l doŢwiadczalnych OODR 

Oprowadzajņcy uczestnik·w imprezy: specjaliŢci OODR 

ds. doŢwiadczalnictwa 

 

15.00 

Poczŋstunek 



 

15.30 

Pokaz uġaŗski 

 

17.00 

Spotkanie delegacji zagranicznych z Zarzņdem 

Wojew·dztwa Opolskiego i Wojewodņ Opolskim. 

Podsumowanie konferencji i przedstawienie wniosk·w z 

debaty 

 

17.30 

Konferencja prasowa 

 

Organizatorzy:  

Urzņd Marszaġkowski Wojew·dztwa Opolskiego,  

Krajowe Zrzeszenie Producent·w Rzepaku i RoŢlin 

Biaġkowych, 

Opolski OŢrodek Doradztwa Rolniczego. 

 

Partnerem rolniczym jest Zwiņzek Pracodawc·w-

DzierŮawc·w i WġaŢcicieli Rolnych w Opolu.  

  

 

 

   

Posiedzenie ZarzŅdu Federacji 

24 kwietnia 2013r.  

Dodano:  08.05.2013 

  

 

W dniu 24 kwietnia w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi odbyġo siŋ spotkanie Leszka Korzeniowskiego, 

przewodniczņcego sejmowej Komisji Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi, Kazimierza Plocke, sekretarza stanu w MRiRW, 

Leszka šwiŋtochowskiego, prezesa ANR, Zbigniewa 

Abramowicza, dyrektora Departamentu Gospodarki 

Ziemiņ w MRiRW, Aleksandry Szelņgowskiej, dyrektor 

Departamentu Finans·w w MRiRW i GraŮyny Madej, 

zastŋpcy dyrektora Departamentu Finans·w w MRiRW 

oraz Wiktora Szmulewicza, prezesa Krajowej Rady Izb 

Rolniczych z zarzņdem Federacji na temat problem·w 

dzierŮawc·w rolnych. Tematami byġy: podatki w 



rolnictwie, przedġuŮanie um·w dzierŮawy, rosnņce 

czynsze dzierŮawne, przetargi na sprzedaŮ grunt·w 

pozyskanych od dzierŮawc·w oraz nowelizacja ustawy o 

gospodarowaniu nieruchomoŢciami rolnymi Skarbu 

Paŗstwa i projekt ustawy o dzierŮawie rolnej. 

Z ramienia opolskiego Zwiņzku uczestniczyġ Pan Mariusz 

Olejnik  

  

 

 

   

Posiedzenie Sejmowej Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi  

Warszawa, 17 kwietnia 2013r.  

Dodano:  19.04.2013 

  W dniu 17 kwietnia 2013r. odbyġo siŋ kolejne posiedzenie 
Sejmowej Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi.  

Tematy: 

1. Postanowienia kompromisowe Rady Europejskiej w 

sprawie Wieloletnich Ram Finansowych oraz Rady UE ds. 

Rolnictwa i Ryboġ·wstwa z dnia 18-19 marca 2013r. w 

zakresie WPR. 

2.Europejski Fundusz Morski i Rybacki 2014-2020. 

3.Wstŋpne zaġozenia PROW na lata 2014-2020. 

4.Obszary wiejskie w polityce sp·jnoŢci- zaġozenia na okres 

2014-2020. 

 

Z ramienia Federacji w posiedzeniu uczestniczyġ Mariusz 

Olejnik -  

v-ce Przewodniczņcy Rady Federacji.  

  

 

 

   

ZEBRANIE ZARZńDU ZWIńZKU  

Opole, 12 kwietnia 2013r.  

Dodano:  15.04.2013 



  W dniu 12 kwietnia 2013r. w Biurze Zwiņzku w Opolu 
odbyġo siŋ zebranie ZARZŅDU ZWIŅZKU. 

Spotkanie rozpoczņġ Prezes Zarzņdu Mariusz Olejnik od 

om·wienia spraw bieŮņcych oraz przedstawiġ wynik 

finansowy Zwiņzku za 2012r. Zarzņd przyjņġ sprawozdanie 

z dziaġalnoŢci finansowej w 2012r. Nastŋpnie om·wiono 

rozliczenie koszt·w organizacji spotkania Czġonk·w 

Zwiņzku poġņczonego z balem, kt·re odbyġo siŋ w dniach 

7-8.02.2013r. w Pr·szkowie. Zarzņd dyskutowaġ r·wnieŮ o 

corocznym, wrzeŢniowym wyjeŬdzie Czġonk·w Zwiņzku, 

kt·ry w tym roku planowany jest do Sandomierza i 

Kazimierza Dolnego. Informacjŋ o aktualnych problemach 

zwiņzanych z funkcjonowaniem dzierŮawc·w rolnych 

przedstawiġ Stanisġaw Grocholski- Wiceprezes Zarzņdu 

Federacji. Ustalono, Ůe Walne Zebranie Czġonk·w Zwiņzku 

odbŋdzie siŋ w dniu 22 maja br. w KsiŋŮym Lesie k/Strzelec 

Opolskich.  

  

 

 

   

KONTROLA KOMISJI REWIZYJNEJ ZWIńZKU  

Opole, 12 kwietnia 2013r.  

Dodano:  15.04.2013 

  W dniu 12 kwietnia 2013r. w Biurze Zwiņzku w Opolu 
odbyġo siŋ spotkanie KOMISJI REWIZYJNEJ ZWIŅZKU. 

Komisja dokonaġa kontroli przestrzegania zasad 

prawidġowej gospodarki funduszami i majņtkiem 

Zwiŋzku, przejrzaġa dokumentacjŋ zwiņzkowņ z 2012r. 

oraz przygotowaġa sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 

2012r., kt·re zostanie odczytane i przyjŋte przez Walne 

Zebranie Czġonk·w Zwiņzku w maju br. 

Czġonkowie Komisji nie stwierdzili zaniedbaŗ i 

nieprawidġowoŢci w gospodarowaniu finansami Zwiņzku. 

  

 

 

   

Informacja z OkrŔgowego Inspektoratu Pracy w Opolu 



Dodano:  03.04.2013 

  

 

Skorzystaj z bezpġatnego szkolenia i zdobņdŬ Dyplom PIP! 

 

Zapraszamy Paŗstwa do udziaġu w szkoleniach z udziaġem 

inspektor·w pracy OIP w Opolu, w ramach programu 

promocyjnego "Przestrzeganie prawa pracy w maġych 

zakġadach - Dyplom PIP". Propozycja skierowana jest do 

pracodawc·w zatrudniajņcych do 20 pracownik·w. 

Pracodawcy uczestniczņcy w szkoleniach otrzymajņ 

materiaġy (broszury), przygotowane przez specjalist·w PIP, 

m.in. "Listŋ kontrolnņ z komentarzem", za pomocņ kt·rych 

bŋdņ mogli samodzielnie identyfikowaļ wystŋpujņce w 

zakġadzie nieprawidġowoŢci, oceniaļ skalŋ zagroŮeŗ oraz 

okreŢlaļ sposoby ich likwidacji. 

Jednodniowe szkolenia dla uczestnik·w programu odbŋdņ 

siŋ we wszystkich powiatach wojew·dztwa opolskiego. 

Tematyka szkoleŗ obejmowaļ bŋdzie m.in.:  

 wybrane zagadnienia prawa pracy, w tym ostatnie 

nowelizacje przepis·w Kodeksu pracy,  

 ocenŋ ryzyka zawodowego w zak ġadach pracy -

analizowanie i dokumentowanie warunk ·w pracy.  

 

Serdecznie zapraszamy do skorzystania z wiedzy i 

doŢwiadczeŗ inspektor·w pracy dla poprawy 

bezpieczeŗstwa w Paŗstwa firmie! Szczeg·ġowe informacje 

moŮna uzyskaļ w Okrŋgowym Inspektoracie Pracy w Opolu 

pod numerami telefon·w: 077 47 00 916.  

 

Szkolenia PIP - informacja promocyjna dla pracodawc·w 

oraz harmonogram szkoleŗ na stronie: 

http://www.opole.oip.pl/news/560  

  

 

 

   

Wyniki kontroli inspektor·w pracy w 2012 r. 

Opole, 25.03.2013r.  

Dodano:  29.03.2013 

http://www.opole.oip.pl/news/561


  

 

W obecnoŢci przedstawicieli zwiņzk·w zawodowych, 

organizacji pracodawc·w oraz instytucji samorzņdowych, 

Okrŋgowy Inspektorat Pracy w Opolu zaprezentowaġ 

wnioski z dziaġalnoŢci w 2012 r.  

Podczas spotkania w dniu 25 marca br. om·wiono 

najistotniejsze problemy dotyczņce ochrony pracy w 

wojew·dztwie opolskim, w tym, m.in. wypadkowoŢļ przy 

pracy, przestrzeganie przepis·w o wypġacie wynagrodzeŗ 

raz legalnoŢci zatrudnienia pracownik·w.  

 

W spotkaniu uczestniczyġ przedstawiciel Opolskiego ZP-

DiWR. 

 

Informacja pochodzi ze strony 

http://www.opole.oip.pl/news/561  

  

 

 

   

ƫYCZENIA ƏWIńTECZNE 

Dodano:  28.03.2013 

  

 

Z okazji zbliŮajņcych siŋ šwiņt Wielkanocnych  

skġadamy najserdeczniejsze Ůyczenia:  

duŮo zdrowia, radoŢci, smacznego jajka, mokrego 

dyngusa, mn·stwo wiosennego sġoŗca oraz samych 

http://www.opole.oip.pl/news/561


sukces·w.  

 

Zwiņzek Pracodawc·w-DzierŮawc·w i WġaŢcicieli 

Rolnych  

  

 

 

   

Posiedzenie ZarzŅdu Federacji 

21 marca 2013r.  

Dodano:  25.03.2013 

  

 

W dniu 21 marca 2013r. w Biurze Federacji odbyġo siŋ 

posiedzenie Zarzņdu Federacji z udziaġem Prezes·w 

Zwiņzk·w Regionalnych. Na spotkanie zostaġ zaproszony 

Franciszek Nowak, prezes Krajowego Zwiņzku 

Pracodawc·w Rolnych. Podsumowaniem dġugiej dyskusji 

na temat trudnych problem·w dzierŮawc·w zwiņzanych z 

wejŢciem w Ůycie ustawy z 16 wrzeŢnia 2011 r., byġo 

podjŋcie decyzji o nawiņzaniu wsp·ġpracy miŋdzy dwoma 

organizacjami. Obrona dzierŮawc·w przed drastycznymi 

skutkami tej  politycznej ustawy jest gġ·wnym celem, dla 

kt·rego taka wsp·ġpraca powinna mieļ miejsce. I choļ 

spos·b wyraŮania niezadowolenia wobec dziaġaŗ 

rzņdzņcych w obu organizacjach jest r·Ůny - 

"dyplomatyczny" w Federacji i "siġowy" w Krajowym 

Zwiņzku, musi byļ zsynchronizowany i uzupeġniajņcy. Ta 

zdwojona energia obu organizacji powinna przynieŢļ 

pozytywne korzyŢci w przyszġoŢci. 

Z ramienia opolskiego Zwiņzku uczestniczyġ Pan Mariusz 

Olejnik  

  

 

 

   



VI Forum na rzecz PrzyszĞoƐci Rolnictwa 

Bruksela, 5marca 2013r.  

Dodano:  13.03.2013 

  

 

 

 


